
10

سهشنبه

1402
مرداد

تاریخ 

2

سال
بیستونهم

3698
 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 
 

   

 
 

    

 

 
  

 
 

 

   
 

 

    
 

 
  

 
 

  
  

 

 

 

 5873 - 8002

0101455837001071 - 32344771
071 - 32344772

071 - 42229246

ISSN : 5873 - 8002

شماره
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روزنامه

میزان  بالاترین  به  بهره  نرخ  افزایش  انگلیس در آستانه  بانک مرکزی 
خود در ۱۵ سال اخیر است.

بانک  تایمز،  فاینَنشال  وبگاه  از  ایرنا  اقتصادی  گروه  گزارش  به 
خود  میزان  بالاترین  به  بهره  نرخ  افزایش  آستانه  در  انگلیس  مرکزی 
میزان  درباره  سرمایه گذاران  و  تحلیلگران  اما  است؛  اخیر  سال   ۱۵ در 
نظر  اختلاف  کشور  این  مرکزی  بانک  سوی  از  بهره  نرخ   افزایش 

دارند.
تورم  درنهایت  می دهند  گواهی  که  نشانه هایی  اقتصاددانان،  گفته  به 
انگلیس در حال کاهش است، مانع از این نمی شود که بانک مرکزی 
این کشور در هفته جاری، نرخ های بهره را به بالاترین سطح خود در 
بانک  این  مقامات  شود  باعث  است  ممکن  اما  برساند؛  اخیر  سال   ۱۵

سیاست های انقباضی را کاهش دهند.

جانشین  رضایی  قاسم  سردار 
فرمانده فراجا گفت که ۹۹ درصد 
افراد پس از تذکر لسانی ماموران 
اخلاقی  امنیت  گشت های  و 
را  حجاب  و  اجتماعی  هنجارهای 

رعایت می کنند. 
از  نقل  به  »تابناک«  گزارش  به 
در  رضایی  قاسم  سردار  ایسنا، 
استان  در  فقیه  ولی  نماینده  دیدار 
استان  که  این  بیان  با  مازندران، 
استان های  از  یکی  مازندران 
مکتبی با مردمانی بصیر و عالمانی 
استان  گفت:  است،  هدایتگر 
از  برخورداری  لحاظ  به  مازندران 
تفرجگاه ها  و  گردشگری  نقاط 
و  مسافرپذیر  استان های  جمله  از 
مورد توجه کشور است.  همکاران 
انتظامی استان در کنار فعالیت های 
انتظامی تکیه گاهی برای  امنیتی و 
سایر دستگاه ها، سازمان ها و نهادها 
اقتصادی،  بخش های  جمله  از 
شمار  به   ... و  فرهنگی  خدماتی، 
می روند و با عزم و اراده ای که در 
کارکنان این مجموعه وجود دارد 
هیچگونه خلأ مدیریتی در انتظامی 

استان وجود ندارد.
بستر  را  مازندران  استان   رضایی، 
مناسبی برای فعالیت های فرهنگی 
برخورداری  لحاظ  به  اجتماعی  و 
مقید  و  ولایی  فهیم،  مردانی  از 
انقلاب  ارزش های  و  اصول  به 
با  برخورد  اظهارکرد:  و  برشمرد 
مطالبات  از  یکی  هنجارشکنی ها 

مردم این استان از پلیس است.
سرقت،  پذیری،  گردشگر  وی   
سلاح های  و  بیگانه  اتباع  حضور 
مهمترین  عنوان  به  را  غیرمجاز 
استان  این  مردم  دغدغه های 
اجرای  گفت:  و  کرد  عنوان 
مأموریت های پلیسی در این استان 
و  است  ویژه ای  کارهای  نیازمند 
خوشبختانه هیچ گونه مشکل امنیتی 

را شاهد نیستیم.
انتظامی  کل  فرمانده  جانشین   
خود  اظهارات  ادامه  در  کشور 
با  مجازات ها  تناسب  عدم  گفت: 
برای  مشکلاتی  بروز  ضمن  جرم 
انتظامی  و  قضائی  دستگاه های 
مردم  در  نگرانی ها  بروز  باعث 
شهروندی  حقوق  به  آسیب  و 

ورود  نیازمند  امر  این  که  شده 
شورای  مجلس  محترم  نمایندگان 

اسلامی به این موضوع است.
بودن  پایین  موضوع  به  وی   
و  معضلات  و  جرم  هزینه های 
مشکلات ناشی از آن در حاکمیت 
و  پرداخت  کشور  مدیریت  و 
برای  تعارضات  در  مردم  گفت: 
به  خود  شهروندی  حقوق  حفظ 
قوه  توسط  که  قوانینی  و  قانون 
مقننه مصوب می شود تکیه می کنند 
که این قوانین باید بازدارنده باشد.

این  بیان  با  ادامه  در  رضایی   
و  قانونی  بی  هرجا  در  پلیس  که 
ببیند  قانون  خلاف  موضوعات 
پلیس  افزود:  کرد،  خواهد  ورود 
هرجا که احساس کند امنیت مردم 
هدف قرار گرفته به تکلیف قانونی 
خود عمل کرده و بدون مماشات 

با آن برخورد خواهد کرد.
رعایت به  اشاره  با  رضایی    

لسانی  تذکر  با  افراد  درصدی   ۹۹
امنیت  گشت های  و  ماموران 
هنجارهای  حوزه  در  اخلاقی 
اجتماعی و عفاف و حجاب گفت: 
برابر  در  افراد  درصد  یک  تنها 
قانون  برابر  که  بوده  جری  قانون 
برخورد  جدی  صورت  به  آنان  با 
مدافع  فراجا همواره  و  خواهد شد 
ملاک  و  است  شهروندی  حقوق 
تنها کسب رضایت مردم و خدای 

متعال است.
خبری  پایگاه  اعلام  اساس  بر   
استان  مردم  استفاده  وی  پلیس، 
از مواهب الهی را حق مسلم آنان 
برشمرد و با بیان این که برخورد 
جدی  مطالبات  از  ناهنجاری ها  با 
پلیس  اظهارکرد:  است،  مردم 
بخواهد  که  کسی  هر  با  و  هرجا 
و  نکرده  رعایت  را  مردم  حقوق 
هنجارشکنی کند به صورت جدی 

برخورد خواهد کرد.
انتظامی  کل  فرمانده  جانشین   
به  اشاره  با  خاتمه  در  کشور 
توسط  که  خوبی  برنامه های 
و  انتظامی  نظامی،  دستگاه های 
حال  در  استان  سطح  در  قضائی 
حمایت  ضرورت  بر  اجراست 
همه جانبه مسئولان استانی از این 

طرح ها تاکید کرد.

سردار قاسم رضایی جانشین فرمانده فراجا:

۹۹ درصد افراد پس از تذکر 
حجاب را رعایت می کنند

شهردار منطقه چهار شیراز خبر داد؛

اجرای طرح محرومیت زدایی 
در ۳ محله منطقه چهار با اعتبار

 ۷۸ میلیارد تومان

مدیرعامل آبفا شیراز:

 اجرای بیش از 15 کیلومتر توسعه،
 تعویض شبکه و خطوط انتقال آب 

امسال در شیراز

وزیر بهداشت اعلام کرد؛

پیشنهاد وزارت بهداشت برای تعطیلی
آخر هفته شهرهای بالای ۴۰ درجه

از سوی بانک مرکزی انگلیس صورت گرفت؛

شهردار منطقه چهار شیراز از اجرای 
محله  طرح محرومیت زدایی در سه 
با اعتبار  کشن، عادل آباد و درکی 

۷۸ میلیارد تومان خبر داد.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
منطقه  شهرداری  عمومی  روابط  از 
چهار شیراز، حسام الدین اسدزاده در 
حاشیه اجرای طرح محرومیت زدایی 
داشت:  اظهار  گلشن  شهرک  در 
و  جدول گذاری  زیرسازی،  طرح 
در  گلشن  شهرک  معابر  آسفالت 
محرومیت زدایی  پروژه  راستای 
سطح منطقه چهار در مناطق کمتر 
شهر  شورای  تصویب  با  برخوردار 
و ابلاغ دکتر اسدی شهردار شیراز 

آغاز شده است.
وی افزود: این طرح در دو مرحله 
با  عادل آباد  قلعه  و  گلشن  هدف 
اعتباری افزون بر ۲۵ میلیارد تومان 
گردید  مصوب   ۱40۱ سال  در 
عمرانی  و  اجرایی  عملیات  که 
بهسازی،  زیرسازی،  قبیل  از  آن 
پایان  تا  آسفالت  و  کانیواگذاری 

خواهد  صورت   ۱40۲ مردادماه 
پذیرفت.

طرح  کرد:  تصریح  وی 
محرومیت زدایی در محله های هدف 
در  عادل آباد  قلعه  و  گلشن  شامل 
سال ۱40۲ با افزایش مبلغ به اعتبار 
تکمیل  تومان جهت  میلیارد  تا ۱0 
خواهد  ادامه  مذکور  پروژه های 

یافت.
بیان  شیراز  چهار  منطقه  شهردار 
در  محرومیت زدایی  طرح  کرد: 
محله سوم هدف این منطقه در محله 
درکی )خیابان پوربیرک( به عنوان 
از  بیش  و  دنبال  سوم  هدف  محله 
هفت و نیم میلیارد تومان نیز اعتبار 
هزینه  آن  عمرانی  عملیات  برای 

خواهد شد.
سال  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
بالغ  اعتباری  با   ۱40۲ و   ۱40۱
پروژه  تومان  میلیارد   ۷۸ بر 
محرومیت زدایی در محله های هدف 
کشن، عادل آباد و درکی برآورد و 

اجرایی خواهد شد.

از  گفت:  شیراز  آبفا  مدیرعامل 
اجرای  در  تاکنون  سال  ابتدای 
توسعه و تعویض شبکه و خط انتقال 
متر رسیده  به ۱۵ هزار و ۵۱4   آب 

است.
از  به نقل  به گزارش روزنامه طلوع 
همگانی  آموزش  و  عمومی  روابط 
گفت:  بهروزی  بهمن  شیراز،  آبفا 
شش هزار و ۱3۵ متر توسعه شبکه 
متر  و 6۲4  هزار  و  امور شهری  در 

خط انتقال اجرا شده است.

در  داشت:  ابراز  مسئول  مقام  این 
و  هزار  هفت  شبکه  تعویض  بخش 
انتقال نیز  6۹۱ متر و  تعویض خط 

64 متر انجام پذیرفته است.

فتح الله توسلی می گوید: برنامه هفتم توسعه که دولتمردان نوشته اند، بیشتر 
این  منظورم  نمی گویم.  برنامه  نوشته،  این  به  خودم  من  و  است  کلیات 
نیست که چرا آن ها وارد جزییات نشدند، ولی اینکه هدف این باشد که 
با این برنامه در پنج سال آینده به یک جای قابل قبولی برسیم، مهم است. 
به رویداد ۲4 می گوید:  اقتصادی مجلس  فتح الله توسلی عضو کمیسیون 
تأخیر در ارائه برنامه هفتم توسعه کشور از سوی دولت به مجلس، آسیب 
جدی به تنظیم بودجه سال ۱40۲ وارد کرد، چون پس از تصویب این 
سند بالادستی، مجبوریم به واسطه بسیاری از احکام آن، روی به اصلاح 

بودجه بیاوریم.  
توسلی می گوید: برنامه هفتم توسعه که دولتمردان نوشته اند، بیشتر کلیات 
است و من خودم به این نوشته، برنامه نمی گویم. منظورم این نیست که 
این  با  که  باشد  این  هدف  اینکه  ولی  نشدند،  جزییات  وارد  آن ها  چرا 

برنامه در پنج سال آینده به یک جای قابل قبولی برسیم، مهم است. 
برنامه  این  مثال،  طور  به  می گوید:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
روستایی،  توسعه  آیا  ندارد.  هیچ چیزی  روستایی  توسعه  درخصوص 
هدف جمهوری اسلامی هست یا نیست؟ متاسفانه در مورد این موضوع 
برای صنایع  اینکه قرار است  برای  مثلًا  یا  مهم، هیچ بحثی نشده است. 
یا  بیفتد  اتفاقی  آینده چه  پنج سال  در  مادر  و  کوچک، صنایع سنگین 
در مورد گردشگری و فضای گردشگری کشور و کشاورزی با توجه 
راه  نقشه  بکنیم،  داریم چه می خواهیم  اقلیمی که  تغییر  و  به خشکسالی 

خاصی دیده نشده است.
نماینده بهار و کبودرآهنگ می گوید: لایحه دولت، ایرادات زیادی دارد 
توسعه کشور، اصلاحات  هفتم  برنامه  تلفیق  است در کمیسیون  قرار  و 
جدی صورت بگیرد. متاسفانه متنی که نوشته شده و ادبیاتی که به کار 
گرفته رفته، ادبیات برنامه ای نیست. برنامه باید به گونه ای باشد که هر 
دستگاهی شفاف، وظایف خود در سطح کلان را تا پنج سال آینده بداند.
وی می گوید: دولت در اول برنامه گفته که می خواهد به رشد اقتصادی 
فلان رقم برسد. خب عدد دادن که به تنهایی مهم نیست، در برنامه ششم 

توسعه کشور هم رقم داده شد بود ولی نتوانستیم آن را محقق کنیم؟ پس 
اول باید آسیب شناسی شود که چرا به آن عدد نرسیدیم. به اعتقاد من، 
روی برنامه اصلًا آسیب شناسی نشده است و این روند می تواند ترمزی 

برای تحقق حداکثری برنامه توسعه پنج ساله کشور باشد.
ششم  برنامه  تفریغ  گزارش  می گوید:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
توسعه کشور، ۹۷۲ صفحه است، ولی چه کسانی آن را خوانده اند؟ چه 
کسی بخش های مختلف را آنالیز کرده که ببیند چه احکامی اجرا شده 
اگر  دارد چیست؟  محاسبات وجود  دیوان  در  یا جداولی که  نشده؟  یا 
آن ۹۷۲ صفحه خوانده می شد، نقشه راه این برنامه به گونه ای دیگر رقم 
می خورد. دولت باید نگاهی به برنامه ششم توسعه می انداخت و نواقصی 
که در اجرا وجود داشت را بررسی می کرد و بعد بر اساس آن، برنامه را 

تدوین و به مجلس ارائه می داد. 
با موقعیت کلان کشور در حوزه  باید متناسب  توسلی می گوید: دولت 
دیدن  و  معذوریت ها  محدودیت ها،  به  توجه  با  و  داخلی  و  بین الملل 
قبلًا  که  را  مسیری  یک  که  نمی شود  می نوشت.  را  برنامه  توانمندی ها 
باید  دولت  پس  دهیم،  ادامه  را  نبوده  توام  موفقیت  با  خیلی  و  رفته ایم 
درصدد برداشتن موانع و پر کردن چاله ها باشد تا تغییر مثبت ایجاد شود. 
مثلًا گفته شده که عملکرد بانک ها در برنامه ششم توسعه بسیار ضعیف 
بوده، اما همان مسیر قرار است دوباره در برنامه هفتم هم تکرار شود که 

واقعاً قابل قبول نیست.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

فقطیکچیزهایکلینوشتهاند

موضوع  درباره  ایلنا،  اقتصادی  خبرنگار  با  گفت وگو  در  سرگزی  محمد 
رهاسازی آب از سوی افغانستان اظهار داشت: تاکنون هیچگونه رهاسازی 
آب از سوی افغانستان صورت نگرفته و یکی از مهمترین راهکارها این 

است که در زمینه سیاست های مهاجرین افغان تجدیدنظر کنیم.
۷ میلیون افغان از تمامی یارانه های پنهان و آشکار ایرانی ها برخوردارند

وی گفت: به نظر می رسد سیاست افغانستان در کنترل آب روخانه هیرمند 
با دو هدف باشد یکی دریافت انرژی ارزان قیمت و دوم تاثیرگذاری بر 
سیاست های تعیینی پیرامون مهاجرین افغان در ایران است، اکنون حدود ۷ 
میلیون افغانستانی در ایران زندگی می کنند که از تمامی یارانه های پنهان 
و آشکار کشور ما استفاده می کنند، ۷00 هزار دانش آموز افغان در مدارس 
کشور ما به صورت رایگان تحصیل می کنند و این رقم ۲۵ هزار کلاس 
درس و ۲۵ هزار معلم را به خود اختصاص داده است. یعنی ما هزینه های 
زیادی را از رهگذر همراهی و کمک به کشور همسایه خودمان می پردازیم 
اما آنها در تنها موضوعی که حق قانونی مردم شرق کشور ما است تمکین 
نمی کنند و بعضاً فضای نامناسب اجتماعی را بواسطه موضع گیری در قبال 
حقابه هیرمند در کشور خودشان ایجاد می کنند. در سیاست پذیرش اتباع 

افغان باید تجدیدنظر کنیم.
ما  کرد:  خاطرنشان  بلوچستان  و  سیستان  استان  نمایندگان  هیئت  عضو 
باید حتماً در سیاست های پذیرش اتباع افغان و همچنین در رابطه با نوع 
مراودات مثل سوخت ارزان و آب، برق، ترانزیت و مهاجرت که طرف 

افغان از آن منتفع می شود؛ تجدیدنظر کنیم.
۹۰ درصد اتباع افغان به صورت غیرقانونی در کشور ما حضور دارند

وی یادآور شد: سازمان های بین المللی متعهد هستند که در ازای سکونت 
مهاجرین در ایران کمک هایی داشته باشند اما در این خصوص  کمک های 
ناچیزی انجام شده در حالی که این مهاجرین باید در شرایط قانونی وارد 
کشور ما شوند؛ اکنون بیش از ۹0 درصد اتباع افغان به صورت غیرقانونی 
در کشور ما حضور دارند و ما بر اساس ظرفیت های بین المللی و قوانین 
خودشان  کشور  به  و  طرد  کشور  از  را  اینها  می توانیم  خودمان  داخلی 

بازگردانیم.
تا ۲ ماه آینده وضعیت آب در سیستان بحرانی است

آینده وضعیت آب در سیستان  ماه   ۲ تا  اینکه  بیان  با  ادامه  در  سرگزی 

اما دو  ندارند  است، تصریح کرد: در حال حاضر چاه نیمه ها آبی  بحرانی 
آبخوان شیله و بندان در حوزه سیستان شناسایی شده که با ۲0 متر حفاری 
می توانند ۷0 درصد نیاز آب شرب شمال استان را تأمین کنند، اما عمده 

مشکل ما در حوزه آب کشاورزی و زیست محیطی است.
برنامه برداشت از تهلاب و ۲ آبخوان جدید

وی با بیان اینکه نگاه مجلس و دولت این است که آب مورد نیاز را از 
منابع داخلی تأمین کنیم، افزود: نیاز آبی شمال استان سیستان و بلوچستان 
میلیون   ۵00 یادشده  آبخوان   ۲ آب  حجم  و  است  مترمکعب  میلیون   40
مترمکعب که البته امکان استفاده از تمام این حجم از آب را نداریم اما در 
کل برای مدت 3 تا 4 سال می توان از این آبخوان استفاده کرد، در مرحله 
بعدی نیز از آبخوان تهلاب است که قریب به ۱0 میلیارد مترمکعب آب 
را در خود جای داده و حدود ۱00 میلیون مترمکعب در سال نیز ظرفیت 
تجدیدپذیری دارد، پیش بینی شده که تا 3 سال آینده ۵0 میلیون مترمکعب 
در سال از این آبخوان برای شرب حوزه سیستان و بخشی از منطقه زاهدان 

استفاده شود
مهم ترین پروژه آب شرب سیستان

واقع شده  تاکنون ذخیره آبی تهلاب مورد غفلت  اینکه چرا  وی درباره 
بود، توضیح داد: متاسفانه تاکنون مطالعاتی نداشتیم و با پیگیری هایی که 
را  دولت  توانستیم  داشته اند؛  گذشته  سال   3 طی  استان  مجلس  نمایندگان 
کنیم  تهلاب  منابع  از  بهره برداری  برای  برنامه ریزی  و  مطالعه  به  مجاب 
سیستان  حوزه  شرب  آب  پروژه  مهم ترین  و  شده  انجام  مطالعات  اکنون 

تأمین آب از منطقه تهلاب در بازه 3 ساله است.
سرگزی ادامه داد: در این مدت در مرحله اول شیله، بندان و دشت هامون 
وارد مدار استفاده برای شرب می شود و در گام دوم از تهلاب بهره برداری 

می شود و در واقع مشکل آب شرب استان حل خواهد شد.
بهره برداری پاکستان از آب تهلاب

وی تاکید کرد: تهلاب یک منبع آبی مشترک است که اگر ایران استفاده 
نکند پاکستان برداشت می کند، در حال حاضر سالانه 30 میلیون مترمکعب 
این  پاکستان می شود و  به دلیل وجود شیب روانه  از مخزن تهلاب  آب 
کشور با حفاری هایی که انجام داده و آب را مورد بهره برداری قرار داده 

و ما هیچ استفاده ای نکرده ایم.

نماینده مردم زابل:

بهره برداری پاکستان از آب تهلاب مشترک

مدیرعامل شرکت آبفا استان فارس با بیان اینکه از تأمین آب شرب 
۱43 سایت از ۱6۹ سایت مسکن ملی در شهرستان های استان در حوزه 
وظایف شرکت آبفا استان فارس است، گفت: آبرسانی دائم به ۲۷۲۲ 

واحد از ۱۵ سایت مسکن ملی در استان انجام شد.
استان  از روابط عمومی شرکت آبفا  نقل  به  به گزارش روزنامه طلوع 
ملی در  اینکه ۱6۹ سایت مسکن  بیان  با  پور  فارس، علی جان صادق 
شهرستان های استان وجود دارد که از این تعداد تأمین آب شرب ۱43 
سایت با ۸634۵ واحد مسکونی در حوزه فعالیت های شرکت آبفا استان 
سایت   ۱43 به  آبرسانی  پروژه های  اجرای  برای  گفت:  است،  فارس 
مسکن ملی در استان به ۷000 میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم که تاکنون 
با صرف اعتباری بالغ بر 6۱ میلیارد تومان آبرسانی دائم به ۱۵ سایت 

مسکن ملی در ۱3 شهرستان با تعداد ۲۷۲۲ واحد صورت گرفته است.
پروژه های  اجرای  پیگیر  مجدانه  که  مهم  این  بر  تأکید  با  پور  صادق 
گفت:  هستیم،  استان  شهرستان های  سایر  ملی  مسکن  به  دائم  آبرسانی 
به  دائم  آبرسانی  طرح های  زیرساخت  اجرای  مناقصه  حاضر  حال  در 
اقلید  دو  فاز  و  خنج  فیروزآباد،  شهرستان های  ملی  مسکن  سایت های 
در  همچنین  است.  بعدی  مراحل  طی  حال  در  و  گردیده  برگزار 
شهرستان های داراب و ارسنجان نیز در مرحله تهیه اسناد مناقصه هستیم 
که با یاری خداوند به زودی با برگزاری مناقصه وارد فاز اجرا خواهیم 

شد.
 صادق پور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان فارس در بخش 

درخصوص  گرفته  صورت  فعالیت های  به  خود  گزارش  از  دیگری 
اظهار  نیز  استان  ملی  مسکن  سایت های  در  فاضلاب  طرح های  اجرای 
 داشت: برای اجرای پروژه های جمع آوری و دفع بهداشتی فاضلاب در
۱43 سایت مسکن ملی در استان نیز به ۷۲00 میلیارد تومان اعتبار نیاز 
داریم که تاکنون مناقصه اجرای خط انتقال فاضلاب مسکن ملی آباده 

برگزار گردیده است و در مرحله عقد قرارداد با پیمانکار هستیم.
این مدیر اجرایی ارشد استان در حوزه آب و فاضلاب فارس، گفت: 
پرتو  در  و  دولت  برنامه های  راستای  در  فارس  استان  آبفا  شرکت 
درخصوص  فارس،  استاندار  ویژه  به  ذی ربط  مسئولین  حمایت های 
مساکن ملی استان نیز تمام تلاش خود را در جهت رسالت ذاتی خود 
مبنی بر تأمین و توزیع آب شرب سالم و بهداشتی و همچنین جمع آوری 
و دفع بهداشتی فاضلاب انجام داده و در ادامه این مسیر نیز از هیچ تلاش 

و کوششی مضایقه نخواهد نمود.

مدیرعامل آبفا فارس:

واگذاری توسعه میادین نفتی جدید 
به بخش خصوصی

برنامه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
به  کمیسیون  این  تکلیف  از 
فعالیت  واگذاری  درباره  دولت 
توسعه میادین نفتی جدید به بخش 

خصوصی خبر داد. 
محسن  »تابناک«،  گزارش  به 
تلفیق  کمیسیون  سخنگوی  زنگنه 
با  گفت وگو  در  هفتم  برنامه 
با  خبرنگار خبرگزاری صداوسیما،  
به  مربوط  مباحث  بررسی  به  اشاره 
انرژی در لایحه برنامه هفتم گفت: 
رویکرد مجلس و دولت در برنامه 
عملیات  نفتی،  میادین  درباره  هفتم 
بود  این  بهره برداری  و  اکتشاف 
که از انحصار دولت خارج شود و 
بخش غیردولتی بتواند در این مسیر 

ورود کند.
ماده  به  برگشت  در  ما  افزود:  وی 
مکلف  را  دولت  »ب«،  بند   ۱۵
میادین  توسعه  فعالیت  تا  کردیم 
جدید مثل اکتشاف، بهره برداری و 
توسعه میادین را با سازو کار رقابتی 
خصوصی  بخش  شرکت های  به 
نفت  وزارت  تابعه  شرکت های  یا 
در  که  صورتی  به  کند،  واگذار 

پایان سال سوم ۲ درصد و در پایان 
برنامه هفتم ۵ درصد از توان تولید 
متقاضی  شرکت های  به  کشور 

غیردولتی واگذار شود.
برنامه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی   
برای  همچنین  کرد:  تاکید  هفتم 
شرکت ها،  سرمایه گذاری  جذب 
این امکان را فراهم کردیم تا آنها 
برای  را  صادراتشان  منابع  بتوانند 
به  بتوانند سهمشان  تا  خود بردارند 

اتمام برسد. 
همچنین شرکت های  افزود:  زنگنه 
داخلی و شرکت هایی که به نحوی 
انرژی  و  نفت  کننده  استفاده 
در  هستند  پتروشیمی ها  همچون 
انعقاد قرارداد در میادین جدید باید 

در اولویت باشند. 
وی اضافه کرد: با مصوبات امروز 
در  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون 
سمت  این  به  عملًا  نفت،  حوزه 
بخش  دست  که  می کنیم  حرکت 
خصوصی در صنایع بالادستی نفت 
و  بهره برداری  تولید،  و  کنیم  باز 
اکتشاف نفت را از انحصار شرکت 

نفت خارج کنیم. 


